
V I I T O R U L 
VIC T O R  
R EB E N G I U C : 
" În c e rc ă m  o ra c o rda re a 
c urs u ri l o r  u n i v e rs ita re l a  via ţ a  
t e a tra lă a ţă ri i "  

• Domnule VIctor Rebengluc, fostul Institut de Arti Teatrali 
•1 Cinematografiei se nume,te acum Academia de Teatru 
'' Film Bucure,tl. De ce? 

O Pentru că vechea Instituţie de învăţămînt a revenit la dimen
siunile iniţiale. Adică s-au reînfiinţat secţ iile de teatrologie şi 
filmologie; şi s-au înfiinţat noi secţ ii, noi specialităţi: actorle
regie pentru teatrul de'păpuşi şi marionete şi coregrafie . 

• Am asistat, ca reporter, la cîteva momente din acest 
examen de admhere. ln faţa sediului Academiei ,1 pe 
coridoare erau foarte muhe persoane care a,teptau si 
Intre la examen, si afle rezultatele ... Cî11 candidaţi au 
bătut la porţile Academiei, anul acesta? 

O Două sute şaptezeci pentru film şi nouă sute patruzeci şi 
nouă pentru teatru. Iar după examen, avem o sută doi 
studenţi la specialităţile legate de arta teatrală şi patruzeci şi 
cinci la cele legate de arta filmului şi a televiziunii. Autonomia 
universitară ne-a îngăduit să avem mai mulţi studenţi decit 
preconizasem. La teatru , iniţial trebuiau să fie numai 82 de 
studenţi, iar la film, doar 30. 

• Cum se explici diferenţa dintre numărul de studenţi 
"planificat" '' numărul real? 

O Simplu. Tn afara candidaţilor care au dat examen şi pentru 
care - în cazul ultimei medii de admitere " nu a mai funcţionat 
un blocaj al numărului de admişi, a existat o posibilitate 
suplimentară de a fi înscrişi pentru acei studenţi şi absolvenţi 
ai altor facultăţi ale căror medii de admitere au fost cel puţin 
egale cu media ultimului admis la Academia noastră. 

• Deci, sînt studenţi, paralel, la doui facuhăţi. De ce aţi 
considerat utili cre,terea nu mirului de adml,l? 

O Pentru că în programa noastră este prevăzut ca primii doi ani 
universitari să fie ani de selecţie. ln felul acesta am încercat 
să contracarăm posibilele erori de apreciere dintr-un simplu 
examen, dînd totodată claselor. posibilitatea să îşi asigure un 
n u măr suficient d e  studenţ i ,  pentru a alcătui echipe 
ech i l ib rate , iar pe de altă parte, am dorit să evităm 
constrîngerea numărului fix, nedreaptă faţă de cei despre 
care, la examinare, am crezut că au toate datele necesare 
pentru a deveni studenţi . Faptul că primii doi ani sînt 
eliminatorii instaurează o adevărată arie a competitivităţii şi 
sporeşte interesul studenţilor; în aceeaşi măsură, oferă şansa 
unei responsabilităţi sporite şi din partea profesorilor. 

• A .. dar, Academia •1-a sporh numirul de speclalhiţi, •1-a 
mărit numărul de studen11. Care slnt noii profesori al aces
tei Academll? 

O Să începem cu secţii le reînfilnţate: la teatrologie • Ion 
Pavelescu; la filmologie - Petru Creţia, Sorin Vieru, Andrei 
Cornea; la catedrele noi: coregrafie, Inclusă tn catedra de 
regie-teatru, îl are ca profesori pe Mitiţă Dumitrescu, Miriam 
Răducanu, Sergiu Anghel, Anca Dornescu , Adina Cezar. Şeful 
catedrei de regie-teatru este Valeriu Moisescu; noii profesori -
Silviu Purcărete, Cristian Hadjiculea, Dragoş Galgoţiu. La 
regie-, film - Stare Gulea, Andrei Blaier, Dan Piţa, Laurenţiu 
Damian, Ovidiu Bose-Paştina. La operatorie • Călin Ghibu, 
Vivi Drăgan Vasile, Vlad Păunescu, Sorin Uieşiu. La păpuşi -
Cătăl in Naum,  Cristian Pepino, Dorina Llzărescu, Sandu 
Mihai Gruia. O parte dintre aceşti profesori lucrează cu ora 
sau cu jumătate de normă. La actorle - Grigore Gonţa, Gheor
ghe Visu , Remus Mărgineanu, Doru Ana, Adrian Pintea. ·sper 
că nu am uitat pe nimeni. 

• E cunoscut faptul ci intre studen1fl. acestei Academll ,1 
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cadrele didactice s-a Iscat, Imediat dupi revoluţie, un con
filet de anvergură. Ce relaţii existi acum între l iga 
studenţilor ,1 cadrele didactice? 

O E adevărat, au fost profesori contestati la regie-film şi ima
gine film şi TV. Dar în clipa de faţă putem găsi oricînd soluţii 
de stingere a unor posibile conflicte. Noile cadre didactice, 
invitate să-şi desfăşoare activitatea în această Academie, con
stituie o garanţie a faptului că procesul de învăţămînt nu va 
mai fi tulburat. A, să nu uit! lncercăm o permanentă racordare 
a cursurilor noastre universitare la viaţa teatrală a ţări i .  
Studenţii d e  l a  specialitatea regie-actorle teatru de animaţie 
au fost trimişi de către Academie la Festivalul internaţional de 
teatru de animaţie care s-a desfăşurat la Constanta. Viitoarele 
alte soluţii le vom descoperi şi le vom aplica de cite ori va fi 
posibil. 

• Vi multumesc. 

P.C.C. 

P. S. Vă informăm că, dintre cei care au pregătit viitori oameni 
de teatru pînă în decembrie 1989, continuă să-şi desfăşoare 
activitatea pedagogică numeroase cadre didactice. Astfel, la 
specialitatea Arta actorului, şef de catedră este d-na Sanda 
Manu. ln cadrul acestei catedre activează: Dem. Rădulescu, Ion 
Cojar, Olga Tudorache, Gelu Colceag , Valeriu Grama, Adriana 
Popovici, Sandu Lazăr. Colectivul de mi şcare scenică îi cuprinde 
pe: Valentin Dumitriu şi Szabolcs Csech, iar în cadrul colectivului 
de artă a vorbirii îşi desfăşoară activitatea: Vasile Moisescu - şef 
de catedră, Nicolae Gafton, Maria Caraman ,. Ştefan Velniciuc. Tn 
specialitatea regie de teatru, şeful de catedră este Valeriu 
Moisescu; în colectivul condus de el, alături de noile cadre didac
tice, lucrează şi Gina Ionescu şi Ludmila Anton. Specialitatea 
teatrologie îşi reia activitatea reconstituindu-se catedra de atîţia 
ani desfiinţată: Ion Toboşaru (şef de catedră), Ileana Berlogea, 
Silvia Cucu, Virgil Brădăţeanu, Eugen Nicoară, Elisabeta Mun
teanu, Profira Mihăilescu, Constantin Marinescu. 
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